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Repetisjon Leksjon 1.2 
 
 
Tsjekkiske verb har både en presensstamme og en preteritumsstamme.  
 
Presenstammen brukes til å danne verbets presensformer, preteritumsstammen brukes til 
å danne verbets preteritumsformer (og infinitiv).  
 
Både presensstammene og preteritumsstammene kan inndeles i grupper etter sine 
stammesuffikser (dvs. den endelse som kommer umiddelbart etter verbets rot). 
 
Det er 5 ulike presensstammer: -e-, -ne-, -je-/-uje, -í- og -á-. 
 
Det er 6 ulike preteritumsstammer: -Ø- (dvs. ingen endelse, nul-endelse), -nu-, -e-, -i-, -a- 
og -ova-. 
 
Presensstammene kombineres med preteritumsstamnmene etter skjemaet sist i Leksjon 
1.2. De vanligste korrespondansene er: 
 
-uje- / -ova-   (pracuje – pracoval) 
-í- / -e-   (běží – běžel) 
-í- / -i-   (mluví – mluvil) 
-á- / -a-   (dělá – dělal) 
 
I preteritum kommer det etter stammesuffikset et tidssuffiks (det er alltid -l-) og en 
endelse som følger det grammatiske kjønn for Snom: -Ø- for maskulinum, -a for 
femininum og -o for neutrum (i singularis). 


